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ESP.: 2019/AI/03/311 
UDALAREN OSOKO BILKURA 

2019ko azaroaren 28ko ohiko bilera 
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ESTIBALIZ BILBAO LARRONDO 
ARANTXA DIAZ DE JUNGITU TUDANKA 
FCO. JAVIER ATXA ARRIZABALAGA  
XABIER LOSANTOS OMAR   
MIKEL ABASCAL SOMOCUETO 
MARTA ALVAREZ OIARBIDE 
UGAITZ ZABALA GOMEZ 
JULEN CAPETILLO ARAMBURU 
EH-Bildu Leioa: 
JOKIN UGARTE EGURROLA 
MARIA JOSE PELETEIRO RAMOS 
ASIER IZQUIERDO AGUILERA 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak 
JUAN CARLOS MARTÍNEZ LLAMAZARES  
ENARA DIEZ OYARZUN 
PEDRO ARCEREDILLO BURUAGA 
MAITE ALVARO GOMEZ DEL PULGAR 
Elkarrekin Leioa-Podemos/Ezker Anitza-IU/Equo Berdeak 
JOSE IGNACIO VICENTE MARTÍNEZ  
Mª DOLORES LOZANO MUÑOZ  
LUIS MIGUEL LAPEÑA MORENO 
Leioako Alderdi Popularra 
Izendatzeko zain, aurrekoak uko egin baitio 
 
HONAKO HAU EZ DA BERTARATU / EZ DA 
BERTARATU, ARRAZOIA AZALDUTA: 
EGUZKIÑE AGIRRE VELASCO 
 
EUSKARA ITZULTZAILEA 
CLAUDIA TORRALBA 
 
KONTU-HARTZAILEA 
EIDER SARRIA GUTIERREZ 
 
IDAZKARIA 
CHIARA CAMARÓN PACHECO 
 

 

Leioako udaletxean 2019ko azaroaren 
28ko arratsaldeko zortziak eta hogeita hamahiru 
minutuan bildu da elizate honetako osoko bilkura, 
alkate udalburua IBAN RODRÍGUEZ 
ETXEBARRIA jauna delarik, eta ertzean aipatu 
diren zinegotziak bertan direla, Udalbatza 
zuzenbidez eta berez osatzen duten kideen 
gehiengo legala osatuz, eta bertan izan da 
CHIARA CAMARÓN PACHECO idazkari 
nagusi andrea, saioa egite aldera, Toki 
Araubidearen Oinarriak arautzen dituen apirilaren 
2ko 7/85 Legearen 46.1. artikuluan aurreikusitako 
ondorioetarako, aldez aurretik alkate udalburu 
andrearen ekimenez horretarako deitu baitira, 
aipatutako Legearen  21.1.c) artikuluan 
ezarritakoarekin bat etorriz, eta Leioako Udaleko 
Herritarrek Parte Hartzeko Udal Araudi 
Organikoaren 22. artikuluan eta hurrengoetan 
ezarritakoari jarraikiz, 182. BAOn argitaratu zena 
2013ko irailaren 23an, urte horretako ekainaren 
27ko osoko bilkuraren erabakiz onartutakoa. 

 
 Aipatutako orduan, lehenengo deialdian, 
udalburuak ekitaldia irekitzat jo du, eta, jarraian, 
ohiko saio honen aztergaien zerrendari heldu dio: 
 

  
ERABAKITZEKOAK 

 
 

1.- JAZAEL MARTINEZ ESTEBAN ZINEGOTZI JAUNAK BERE KARGUARI UKO 
EGIN DIOLA JASOTZEA 
 
 Jazael Martinez Esteban zinegotzi jaunak bere karguari uko egin diola jakinarazi zaio 
udalaren osoko bilkurari. Bada, Leioako Alderdi Popularra udal-taldeko kideak 2019ko azaroaren 
13an aurkeztu zuen ukoa udal honetan (sarrerako erregistro-zk.: 15550/19), eta egun berean 
berretsi zuen idazkari nagusiaren aurrean. Idazkariak xede horretarako legez ezarrita dagoen 
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prozeduraren berri eman zuen Antolaketarako Informazio Batzordearen bileran, eta 
dokumentazioa Bilboko hauteskunde-batzordera azaroaren 13an bertan bidali zela adierazi zuen. 
Izan ere, batzorde horrek txartela argitaratu behar du Alderdi Popularraren hautagai-zerrendako 
hurrengoaren izenean. 
 
 Osoko Bilkura jakitun geratu da. 
 
 
2.- 2019KO AURREKONTUA BETEARAZTEKO ARAUAK EZARRITAKOAREKIN 
BAT ETORRIZ INDARREKO KONTRATURIK GABEKO FAKTUREN 
ERAGOZPENA BERTAN BEHERA UZTEA. 
 

Antolaketarako Informazio Batzordearen 2019ko azaroaren 19ko bileran adostutako 
irizpen-proposamena udalaren osoko bilkurari aurkeztu zaio, onar dezan, eta haren ziurtagiria 
espedientean jasota dago. 

 
Aztergaien zerrendan sartutako gaia irakurri ostean, Udaleko talde desberdinek esku hartu 

dute: 
 
Elkarrekin Leioa-Podemos/Ezker Anitza-IU/Equo Berdeak Udal Taldeko Jose 

Ignacio Vicente Martinez jaunaren esku hartzea: 
Buenos días. Bueno, como cada mes, venimos con el mismo planteamiento de todos los 

meses y en todos los Plenos, nuestro voto va a ser en contra no porque no haya que pagar las 
facturas, porque los trabajos que se han hecho hay que pagarlos, sino porque entendemos que 
este Ayuntamiento tiene un problema con los contratos, y hay que solucionarlo a la mayor 
brevedad posible. En este caso son contratos de importes pequeños. Hablamos de 447 € por un 
lado y 1.420 € por otro, pero recordar que tenemos también contratos de doscientos y pico mil 
euros que están en la misma situación, contratos que se alargan desde el 2016, desde noviembre 
del 2016. Son 2 años ya de contratos fuera de amparo. En estos 2 años hemos pagado en facturas 
con ese concepto aproximadamente 5 millones de euros, 5 millones de euros fuera del amparo 
legal. Nada más.  

 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Asier Izquierdo Aguilera jaunaren esku hartzea: 
Hori, Jose Ignaciok bota duenaren, bada, gainean, gutxi gorabehera, berak planteatu 

duena, guk uste dugu, Udal Gobernu taldetik irtenbidea eman behar zaiola, ahalik eta lasterren. 
 

Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Bueno, como creo que ya hemos comentado en los últimos dos Plenos, nosotros nos 

habíamos propuesto unos objetivos. Yo creo que estamos por el buen camino. No sé si 
llegaremos a poder solucionarlos todos el próximo mes de diciembre, o sea, porque nos 
habíamos puesto como objetivo este final de año, pero si no es este final de año será al principio 
del que viene, seguro. Y respecto a algunos de los contratos que se han ido pasando a lo largo de 
estos meses, algunos de ellos ya se han podido llevar adelante, o sea, que las contrataciones están 
ya hechas de una manera, vamos a decir, en forma. 
 



   

 3

SINATZAILEA  

ALKATEA 

 
BOZKETA ETA OSOKO BILKURAREN ERABAKIA 

 
Proposamena irakurri eta bozkatu ondoren, osoko bilkurak aldeko hamahiru botoren 

gehiengoarekin (Euzko Abertzaleak taldeko bederatzi zinegotzienak eta Euskal Sozialistak taldeko 
hiru zinegotzienak), kontrako hiru botorekin (Elkarrekin Leioa-Podemos/Ezker Anitza-IU/Equo 
Berdeak taldeko hiru zinegotzienak) eta hiru abstentziorekin (EH Bildu Leioa taldeko hiru 
zinegotzienak), honako hau ERABAKI DU: 

 
Kontuan hartu da 2019ko aurrekontu orokorra, zeina 2019ko otsailaren 7ko BAOn argitaratu zen behin 
betiko, 27. zenbakian. 
 
Kontuan hartu da Seigarren Titulua, Aurrekontua Betearazteko Arauaren Gastu Kontrola eta 
Fiskalizazioa, Udal Aurrekontuaren nahitaezko eranskina, abenduaren 2ko 10/2003 Foru Arauan 
xedatutakoaren arabera, Bizkaiko toki erakundeen aurrekontuarena; hala,  Osoko Bilkuren eskumena 
izango da iraungitako kontratuetan oinarrituz fakturak onartzeari dagozkion eragozpenak bertan behera 
uztea. Kasu hauetan kontratuaren babesetik kanpo jasotako lehen fakturaren eragozpena bertan behera 
uztea Osoko Bilkuraren esku utziko da, eta egoera berberetan edo antzekoetan gertatuko diren hurrengoak 
ebaztea Alkatetza/Udalburutzaren esku utziko da. Azken atal horri dagokionez, 2019ko ekitaldian egingo 
den lehenengo Osoko Bilkuran, aurrekontua betearazteko arau hau dagoeneko indarrean badago, 
aztergaien zerrendako puntu gisa jasoko da ordura arte iraungitako kontratuen fakturen eragozpena bertan 
behera uztea eta ondorengoak Alkatetzaren esku uztea. Inguruabar hori errepikatu egin beharko da 
udalbatzan aldaketaren bat gertatzen bada, hauteskunde prozesuaren ondoren gertatzen denean bezala. 
 

“18� �I�ARRIA�
 AURRETI�� FIS�A�I�A�I� �UGATUA 
 

Udalaren Osoko Bilkurak, 2006ko martxoaren 30ean egindako batzarrean, udal kontu-hartzaileak 
proposatuta, aho batez erabaki zuen 10/2003 Foru Arauaren 71. artikuluan aurreikusitako fiskalizazio 
mugatuaren ezarpena onestea. Bertan adierazten da gaien aurretiko fiskalizazioa honako alderdiak egiaztatzeko 
bakarrik egingo dela. Aurrekontua betearazteko honako arau hau 2015eko Udal Aurrekontuaren eranskin 
modura onetsi zen, eta haren bitartez C atala gehitu zen, gastu-betebeharra daukaten agiriei buruzkoa. 

 
Aurretiazko fiskalizazio mugatuaren betebehar hau hedagarria da Leioako Udalaren mende dauden erakunde 
autonomoei dagokienez: Soinu Atadia eta Euskararen Erakundea. 

 
Derrigorrez aurretiko fiskalizazio mugatua jasan behar duten edukiak 

 
A-  Aurrekontuetan krediturik dagoen ala ez, eta proposatzen dena egokia den ala ez hartu nahi den 
gastuaren edo eginbeharraren izaerarako. 

 
 B.-   Betebeharrak edo gastuak eskumena daukan organoak sorrarazitakoak direla. 
 

 C.-  Betebeharra edo gastua eusten duten agiriek beharrezko sinadurak eta baldintzak dauzkatela. Horren 
harira, gastuaren betebeharra aitortzeko euskarri den dokumentuak zerbitzua, hornikuntza, inbertsioa edo 
gastua behar bezala eman dela egiaztatzeko edo oniritzia emateko arduradunaren sinadura jasoko du. 

 
 D.- Kudeaketaren prozesuan daukaten garrantzia dela eta, Osoko Bilkuran zehazten diren bestelako 

puntuak. 
 

Kontu-hartzailetza organoak komenigarritzat jotzen dituen ohar osagarriak egin ahal izango ditu, baina 
horiek ez dute inolaz ere ondoriorik izango dagozkien espedienteen izapidetzeak eteteko.  
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Horrez gain, betebehar osagarri horiei dagokienez, ez da desadostasun-planteamendurik aplikatuko.  
 
Udal Kontu-hartzailetzak ahalmena izango du material inbentariaezinen gastuak eta kontratu txikiak 
aurretiaz hartuko diren ala ez erabakitzeko; era berean, segidako traktukoen inguruan erabaki ahal izango 
du, egintza edo kontratu sortzailearen edo bere aldarazpenen hasierako epealdiko gastuaren kontu hartu 
ondoren. Nolanahi ere, atal kudeatzailearen ardura izan ahalko da kasuan kasuko aurrekontu partidetan 
kreditua dagoela egiaztatzea eta alkatetzak-udalburutzak horri dagokionez onartutako jarraibideak 
ziurtatzea; edonola ere, azken horiek gailenduko dira. 

 
Geroagoko fiskalizazioa  

 
10/2003 Foru Arauaren 71. artikuluko 2. atalak aipatutako aurretiko fiskalizazio mugatua egiteko duten 
obligazio edo gastuei beste fiskalizazio oso bat egin ahal izango zaie ondoren, fiskalizazio hori sorrarazi zuten 
egintzak, agiriak edo espedienteak ordezkatzen dituen laginketa baten gainean, laginketa edo auditoriako 
teknikak erabilita; betiere, kasuan kasuko aplikatu beharreko xedapenen araberakoak diren egiaztatu eta 
kredituen kudeaketan legezkotasuna noraino bete den zehazteko denean. Emaitza barne-kontrolari buruzko 
urteko txostenean jasoko da. Txostena, ahal dela, kasuan kasuko ekitaldiko kontu orokorra onestean 
aurkeztuko da erakundearen osoko bilkuran.  

 
Eragozpenak eta horien izapidetzea 

 
Kontu-hartzailetzaren zereginak egin bitartean kontu-hartzailetza organoak aztertutako ekintza, agiri edo 

espedienteen mami edo itxurarekin ados ez dagoela adierazten badu, idatziz aurkeztu beharko ditu erag��pe� 
horiek, erabakia edo ebazpena hartu aurretik, abenduaren 2ko 10/2003 Foru Arauaren 70. artikuluak 
araututakoari jarraikiz. 

 
Zehazki, aurretiazko fiskalizazio mugatuan aintzat hartutako alderdiak aztertzean erakunde kontu 
hartzaileak argudiatzen badu egiaztatu beharreko alderdiak ez direla bete, idatziz jakinarazi beharko dio arlo 

kudeatzaileari; azken hori eragozpenarekin ad�s agertu� ger�, espedientea zuzendu ahalko da, edo 
espedientea izapidetzea bertan behera utzi ahalko da.  

 
Espedientea zuzenduz gero, espedientea berriz ere kontu hartzailetza organo berera bideratuko du. 

 

Arlo kudeatzailea ad�s e� badag�" eragozpen txostena emango du. Kasu horretan, eragozpena gehienez bost 
eguneko epean eman beharko da, eta eragozpen txostenaren kopia igorri beharko da bai kontu hartzailetza 
organora, bai gastua onartzeko eskumena duen organora (Alkatetza edo osoko bilkura, izapidetzea nori 
dagokion kontuan hartuta, eragozpen objektuaren arabera eta bertan behera utzi bada edo ez aintzat hartuz). 
Hala hurrengo bi egoerak izango ditugu: 

 
I- Osoko bilkuran ebatzi beharreko eragozpenei dagokienez (“aurretiko fiskalizazio mugatuak derrigorrez jaso 

behar dituen edukiak” epigrafearen A eta B atalak), ebazpenak halabeharrez egin beharko du aldaketaren bat 
aurrekontuan gastu hori estaltzeko. Hau da, honako bi kasu hauetan horrela jokatu beharko litzateke: 

 
a) Kreditua nahikoa edo egokia ez delako, edo organoa eskuduna ez delako, sortzen direnean. 
 
b) Eragozpenak osoko bilkurak onartu beharreko obligazioei edo gastuei buruzkoak direnean. 

 
c) Iraungitako kontratuetan oinarritutako fakturak onartzeari dagokio. Kontratuaren babesetik kanpo jasotako 
lehen fakturaren eragozpena bertan behera uztea Osoko Bilkuraren esku utziko da, eta egoera berberetan edo 
antzekoetan gertatuko diren hurrengoak ebaztea Alkatetza/Udalburutzaren esku utziko da. Azken atal horri 
dagokionez, 2019ko ekitaldian egingo den lehenengo Osoko Bilkuran, aurrekontua betearazteko arau hau 
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dagoeneko indarrean badago, aztergaien zerrendako puntu gisa jasoko da ordura arte iraungitako kontratuen 
fakturen eragozpena bertan behera uztea eta ondorengoak Alkatetzaren esku uztea. Inguruabar hori errepikatu 
egin beharko da udalbatzan aldaketaren bat gertatzen bada, hauteskunde prozesuaren ondoren gertatzen denean 
bezala. 

 
II.-Alkatetza/Udalburutzak ebatzi beharreko eragozpenen izapideei dagokienez, azken horrek egokitzat jotzen 
dituen txostenak galdegin ahalko ditu, horien irizpideen arabera ebazteko. Hori horrela, Kontu Hartzailetzaren 
oharrek edo eragozpenek etete-eraginik ez badute, ez zaizkie kudeaketa-organoen iritziei gailenduko, ez eta 
Alkatetza-udalburutzak finantza-babesean eskudun den kontrol-organoari eska diezazkiokeen txostenei ere. 
Kontuan izanik oharrak egiten dituzten Kontu-hartzailetzako txosten guztiak kasuan kasuko dekretuari 
gehitzen zaizkiola Alkatetzak hori izenpetu aurretik, eta goiburuan aipatzen direla, ondorio egokiak izan ditzan 
txostena organo eskudunari emateko izapidea egindakotzat jotzen da. 

 
Jarraian jasotako kontratuen iraungitze datak kontuan hartuta, ikusi da kontratuok dagoeneko iraungi egin 
direla eta, horrenbestez, indarrean dagoen kontratu bati legeak ematen dion babesetik kanpo daudela une 
honetan. 
 
Horietako batzuen kasuan ez da arloa arautzeko araudiak ezarritakoarekin bat datorren lizitazio 
prozedurarik izapidetu. 
 
Kontuan hartu behar da enpresek zerbitzuak ematen jarraitzen dutela eta, hortaz, egindako lanei dagokien 
faktura igortzen dutela. Horren froga da taula honetan jasotako fakturan eta kontzeptuak, espedienteari 
atxikitakoak. 
 
Oinarritzat hartu da aurkeztutako fakturak ordaintzearen aldeko txostenak egin dituztela arloko 
arduradunek, zerbitzu horiek egiaz eman direla argudiatuz. 
 

Indarreko kontratuen babesik ez duten kontratuei lotutako fakturen zerrenda _Azaroa ´19 
 
 
 

 
Faktura

-zk. 
 

 
Zk. eta 

erregistro-data 
Kontu-

hartzailetza 

 
Hornitzailea 

 
Zenbatekoa 

(BEZik 
gabe) 

 
Azalpena 

 
IO/Izapidetz
ea dagokion 

arloko 
arduradunare

n txostena 
 

1 68/19 5.239/19 
(2019-11-04) 

Artxilan SL 
IFK/IFZ/NAN 
IFZ_B48922967: 

 

369,52 €. Zaintzapeko 
espedienteak uzteko 

zerbitzua 

 
BAI 

2 119/19 5.098 
(2019/10/25) 

Ziortza 
Olabarrieta 

Celaya 
IFK/IFZ/NAN 

_78925327E 
 

1.174,32 €. Lamiakoko Erretiratuen 
Etxeko taberna- eta 
garbiketa-zerbitzua 

 
BAI 

 
Oinarritzat hartu da ut supra erantsitako zerrendan deskribatutako zerbitzuak eman zituzten enpresek 
aurkeztutako faktura ordaintzeko proposamenari udaleko Kontu Hartzailetzak 2019ko azaroaren 13an 
egin zion eragozpen-oharra; izan ere, dakarrenez, agortutako kontratuen zerbitzuak jasotzen jarraitzeak 
«ordaintzeko betebeharrak aitortzeko funtsezko betekizun edo izapiderik espedientean ez agertzea» dakar. 
Hala ere, era berean jakinarazi zen egikaritutako prestazioa ordaintzen ez bada toki-erakundea bidegabeki 
aberastuko dela. 
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Kontuan hartu da sektore publikoan kontratazioa arautzen duen araudiak ezarritako erregulazioa (urriaren 
30eko 30/2007 Legea eta azaroaren 8ko 9/2017 Legea), bai eta Bizkaiko Toki Erakundeen Aurrekontuei 
buruzko abenduaren 2ko 10/2003 Foru Arauak ezarritakoa eta Aurrekontua Egikaritzeko Arauak 
ezarritakoa ere (azken hori abian den 2019. urterako aurrekontu orokorraren eranskin gisa onartu zen). 
 
Lehenengoa.- Udalaren Kontu Hartzailetzak jarraian jasotako fakturak ordaintzeko proposamenari 
egindako eragozpena bertan behera uztea, Udal Zerbitzu Teknikoek horretarako prestatutako aldeko 
txostenarekin bat etorriz (eta/edo kasuan kasuko faktura sinatuz): 
 
Bigarrena.- 1.868,05 euroko (BEZa barne) guztizko gastua onartzea. 
 
Hirugarrena.- Horrenbestez, aipatutako faktura(k) ordaintzea onartzea, 1.543,84 euroko kopuruan 
(BEZik gabe edo BEZetik salbuetsita). 
 
Laugarrena.- Hala badagokio, hornitzaile eta kontzeptu berbera duten ondorengo eragozpen-kasuak 
Alkatetzak ebatziko ditu, 2019ko Aurrekontua Betearazteko Arauan jasotako eskuordetza dela bide. 
 
 
 

II.- OSOKO BILKURAK UDAL GOBERNUAREN KUDEAKETA 
KONTROLATZEA ETA JARRAIPENA EGITEA 

 
 

3.- ALKATETZA-PRESIDENTETZAREN 
DEKRETUAK ETA TOKIKO GOBERNU 
BATZARREAN ONETSITAKO 
EBAZPENAK, 2019-10-24tik 2019-11-20ra. 

5- DECRETOS DE LA ALCALDÍA 
PRESIDENCIA Y RESOLUCIONES 
ADOPTADAS EN LA JUNTA DE GOBIERNO 
LOCAL DESDE EL DÍA 24.10.2019 HASTA EL 
20.11.2019. 

Toki Araubidearen Oinarriak arautzen 
dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 46.2.e) 
artikuluan xedatutakoari erreparatuz, apirilaren 
21eko 11/1999 Legeak eta Toki Korporazioen 
Antolaketa, Funtzionamendu eta Araubide 
Juridikoko Araudiaren 42. artikuluak (azaroaren 
28ko 2586/1986 Errege Dekretuak onetsia) 
emandako idazketan, osoko bilkurako espedientean 
honako hau jasota dago, azter dadin: idazpuruan 
aipatutako epean Alkatetzak emandako dekretuen 
kopia dagokion tokian ondoren artxibatzeko aukera 
alde batera utzi gabe. 

Osoko Bilkura jakitun geratu da. 
 

En atención a lo dispuesto en el artículo 
46.2.e) de la Ley 7/1.985, de 2 de abril, Reguladora de 
las Bases de Régimen Local, en la redacción dada por 
la Ley 11/1.999, de 21 de abril, y artículo 42 del 
Reglamento de Organización, Funcionamiento y 
Régimen Jurídico de las Corporaciones Locales, 
aprobado por Real Decreto 2586/1.986, de 28 de 
noviembre, constan en el expediente de Pleno, para su 
examen, sin perjuicio de su posterior archivo en donde 
corresponda, copia de los decretos dictados por la 
Alcaldía en el período citado en el epígrafe. 
 

El pleno se da por enterado. 
 

 
4.- PREMIAZKO MOZIOAK. 

Ez zen premiazko moziorik aurkeztu atal honetan. 

6.- MOCIONES DE URGENCIA. 

No se presentó ninguna moción de urgencia en este 
apartado. 
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5.- ESKARIAK ETA GALDERAK. 7.- RUEGOS Y PREGUNTAS. 

 
Aztergaien zerrendan sartutako gaia irakurri ostean, Udaleko talde desberdinek esku hartu 

dute: 
 
Elkarrekin Leioa-Podemos/Ezker Anitza-IU/Equo Berdeak Udal Taldeko Luis 

Miguel Lapeña Moreno jaunaren esku hartzea: 
Pues, sin más, los vecinos de Gabriel Aresti número cinco se han puesto en contacto con 

nosotros para denunciarnos un poco la situación que tienen en su inmueble y, bueno, sin más. 
Supongo que igual nos podréis informar de esto en Comisión y ver a ver cómo podemos echar 
un cable a la gente de ahí.  

 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Sí. Se os explican un poquitín los pasos que hemos ido dando nosotros con ellos, pero es 

complicado.  
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Bueno, es sobre el Azaroak 25. Este año de puertas hacia dentro hemos visto cómo se ha 

publicitado mejor el acto, sobre todo la representación de la ciudadanía, cómo la declaración 
toma aportaciones de los grupos de la oposición, pero de puertas afuera se ha visto más de lo 
mismo, y me explico: lo importante ha sido la foto, como se ha visto en las redes sociales; por 
cierto, foto que otra vez: seis hombres y dos mujeres. Y de la ciudadanía no he visto ni una foto 
de la tarde. Y apoyo del equipo del gobierno, pues también muy poco. Muy poco. Igual no, Juan 
Carlos, decir que he visto muy poco es que yo he visto muy poco. De hecho, del equipo de 
gobierno he visto a dos personas. Igual hubo más, ¿eh?, pero yo solo he visto a dos personas. 
Igual estuvieron todas, yo no lo sé.  

Bueno, la verdad es que parece que se nos olvida que la violencia machista en Euskal 
Herria sigue aumentando. Este año, tres mujeres asesinadas. Este año, en ocho meses de este 
año, en la CAV más de 3.000 mujeres han sufrido violencia, violencia machista; en Nafarroa creo 
que 800. O sea, que en ocho meses casi 4.000 mujeres han sufrido agresiones en Euskal Herria, 
en Hego-Euskal Herria. Y más de 4.600 reciben protección o atención por la Ertzaintza en 8 
meses que llevamos de año, para que haya datos que no se nos olviden.  

El movimiento feminista, como el 8 de marzo nos enseñó, que hizo otro hito en Euskal 
Herria, miles de mujeres denunciando la violencia machista, y vemos lo de siempre: denuncian 
que el sistema judicial es patriarcal y que, encima, en vez de proteger a las mujeres las victimiza, 
justifica agresiones y se oyen frases que dije el año pasado, frases en los juicios como “¿llevaba 
usted la falta muy corta?”, “¿cerró bien las piernas?” y “¿qué hacía sola en la calle a esas horas?”. 
Repugnantes. También nos ha enseñado el movimiento feminista que lo que no se nombra no 
existe e, igual que hice el año pasado, este año queremos recordar a las mujeres que han sido 
asesinadas en Euskal Herria, que han sido Mayie Neri, asesinada en Orduña; Chantal Monte, 
asesinada en Bardos, y Alicia Zubiri Elizalde, asesinada en Iruña.  

Bueno, como institución debemos garantizar en este tema varias cosas. Tenemos que 
garantizar, por ejemplo, la hucha, los aurrekontuz, el dinero que llegue para esta hucha, para esta 
lacra, y que se produzcan campañas de denuncia y prevención contra las violencias machistas, y 
que incluyan la evaluación de las mismas. Creo que es fundamental.  
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Y, por último, quiero decir, que como institución estamos fallando, estamos fallando 
porque tenemos siempre en presupuestos una partida que ya no debería existir, una partida que es 
la de eliminación de puntos negros en Leioa. Sigue habiendo en Leioa puntos negros y la partida 
casi nunca se agota. Y entonces la pregunta es ésta, directa: ¿cuándo vamos a acabar de una vez 
por todas en Leioa con todos los puntos negros del municipio?  

 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Pues yo creo que en eso se está haciendo un trabajo y se seguirá haciendo, porque, 

queramos o no, pueden salir nuevos puntos negros y se seguirán aplacando.  
De todas maneras, Jokin, creo que la demagogia, y más en estos temas, hay que dejarla a 

un lado. Cuando hablamos de que detrás de una pancarta hay 5 hombres o 2 mujeres, a mí no me 
importa cuántos hombres o mujeres hay detrás de una pancarta, sino que lo que dice esa pancarta 
llegue al corazón de todos esos hombres y esas mujeres. Por cierto, detrás de esa pancarta no 
hubo ningún representante de vuestro partido, y no porque no se os dijera que estuvierais. 
Tampoco las mujeres, que tenéis dos mujeres también en esto.  

Y lo que no se puede decir es que no ha habido representación municipal en la de la tarde 
cuando, verdaderamente, ha sido muy complicado, muy complicado el poder colaborar con la 
asociación que quería en exclusividad organizar el acto de la tarde. Desde el área de Acción 
Social, desde el área de Igualdad, se estuvo todo el fin de semana intentando contactar con ellas. 
No dieron señales de vida. A lo largo de la semana se ha seguido trabajando con ello y el esfuerzo 
que se ha hecho con ellas desde luego no lo hubiéramos hecho con mucha otra gente.  

Y la ciudadanía, claro, ahora entendemos, en el Pleno anterior ya salió también quién 
tiene, quién es ciudadano y quién no en Leioa. Depende de qué partido o ideas defiendas, eres 
ciudadano o no eres ciudadano. Desde luego, aquí ciudadanos son todos y hay dos grupos, dos 
asociaciones de mujeres en este municipio que merecen el mismo respeto y, desde luego, la que 
vosotros estáis defendiendo, que solo defendéis a ese grupo, todo lo que plantea ese grupo, no ha 
querido contar con el resto de las asociaciones de este municipio. No hay querido contar con 
ellas. Es más, después de la concentración hizo una kalejira que ni la había comentado ni había 
pedido los permisos ni demás. Entonces cuando hacemos cosas desde el Ayuntamiento, cuando 
apoyamos cosas desde el Ayuntamiento, lo mínimo que hay que pedir al resto de vecinos o 
vecinas y/o asociaciones es que tengan el mismo respeto con la institución que es de todos y 
todas, que es el Ayuntamiento. Y, desde luego, con el lema que tiene, “no a la violencia contra las 
mujeres”, si detrás de esta pancarta en vez de cinco estuviéramos todos los hombres de Euskadi, 
sería otro dato el que tendríamos y no el de las tres muertes que hemos tenido o el de no sé 
cuántas personas, que hay miles de personas que hay con vigilancia, escoltadas y demás. Entonces 
con estos temas, y sabes que el equipo de gobierno está dispuesto a trabajar en esto y en el resto 
también, pero en esto, en concreto, muchísimo, y desde el área de Igualdad desde luego el 
esfuerzo que se ha hecho ha sido inmenso y lo que recibimos de la otra parte es cero, cero. 

 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Demagogia. ¿Puedes explicarme por qué?, ¿en qué he hecho demagogia? Y luego has 

dicho un par de mentiras. Primero, yo no he dicho que no hubo nadie del equipo de gobierno. 
He dicho que yo vi poca representación.  

 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Has dicho que viste a dos personas, y hubo más de dos personas en esa manifestación, 

con lo cual el único que has mentido eres tú, Jokin. 
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EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Me has cortado. Me has cortado, Iban. Que he dicho que yo vi solo a dos personas. Igual 

estuvieron todas, y así lo he dicho, que solo vi a dos personas. No he mentido, pero tú sí has 
mentido cuando has dicho que solo defendemos a un grupo de mujeres. ¿A quién? ¿A quién no 
defendemos? Y, claro, ¿y cómo no lo defendemos?, ¿qué hemos hecho para no defenderlo? Es la 
pregunta. O sea, esa pregunta y la de en qué he hecho demagogia. 

 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
¿Habéis preguntado, por ejemplo, a Andrak sobre la coordinación respecto al acto de ese 

día, del día 25 a la tarde? ¿Habéis hablado con ellas? 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Mª José Peleteiro Ramos andrearen esku hartzea: 
Yo, cuando me dejes hablar, hablo. 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
¿Habéis hablado con ellas? 
 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Mª José Peleteiro Ramos andrearen esku hartzea: 
¿Puedo hablar? 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Entonces, claro, si hay dos grupos y solo lo ha hecho… y solo defendéis a uno, pues está 

claro lo que defendéis. Lo que pasa es que lo que me parece triste, lo que me parece triste es que 
esto, en vez de hablarlo donde hay que hablarlo, que es en los despachos ─y si ha habido algún 
problema hay que solucionarlo ahí─, siempre queramos sacar… y sabemos que algunos tenéis la 
necesidad de dar de comer a vuestra gente, me parece muy bien, pero desde luego con estos 
temas flaco favor hacemos al objetivo de este tema.  

 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Mª José Peleteiro Ramos andrearen esku hartzea: 
Bueno, como mujer yo me siento aludida y no voy a explicar por qué no estuve como 

concejala, porque creo que luego, era un tema que quería introducir después, no me gusta el estilo 
de discusión donde, en vez de utilizar argumentos políticos, se utilizan ataques personales. Os 
pido, por favor, aprovecho ya este punto para decir que vamos a discutir siempre en términos 
políticos, no en términos tú has dicho, tú me miras, porque la otra no sé qué ha hecho… Por 
favor, o sea, somos todos adultos, entonces vamos a discutir aquí de ideas políticas. Yo solo voy a 
defender una idea política, no voy a contestar a ninguna alusión. Si no he estado en la mañana, ha 
sido porque no he podido.  

La única alusión, o sea, el único argumento político que quiero defender y que quiero que 
quede claro es que en la lucha contra la violencia de la mujer es muy importante la parte 
institucional. Estamos de acuerdo y por eso desde aquí intentamos desde el área de Igualdad y 
con el apoyo en todo lo que podemos y en todo lo que compartimos, que al 100% no tenemos 
por qué compartirlo, pero en todo lo que compartimos apoyamos. Y luego está la parte de la 
autonomía del movimiento feminista. Es que hay que respetarlo. Es que las mujeres organizadas 
y autoorganizadas son las que van a ser capaces de dar, en definitiva, de generar un movimiento 
social y vecinal que sea capaz de colocar, de hacer reflexionar a los hombres de su entorno, de 
hacer reflexionar a los vecinos de Leioa y de conseguir que las mujeres nos empoderemos. Por 
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más escuelas de empoderamiento que creemos desde las instituciones, por más políticas, charlas 
que organicemos desde las instituciones, que está bien, no estoy diciendo que esté mal ─queda 
claro, ¿verdad?─, pero el propio movimiento feminista tiene sus formas. O sea, hace dos semanas 
han estado en Durango 4.000 mujeres durante 72 horas discutiendo de cuáles son las líneas del 
movimiento feminista. Ahí sí se están empoderando.  

Yo no formo parte de Sutea, obviamente, por mi edad, estaría más en Andrak, y además 
comparto muchas cosas con las mujeres de Andrak. Yo no soy bicéfala, no soy bicéfala en el 
sentido de que ahora soy institucional y ahora soy mujer militante. No, yo soy ciudadana, he 
asumido una responsabilidad en este Ayuntamiento, tengo que ayudar al área de Igualdad, pero 
además soy mujer, soy feminista y apoyo la autonomía del movimiento feminista y la fuerza de las 
mujeres jóvenes, y estoy encantada de que Sutea consiguiera convocar a 300 o a 500 personas que 
estuvimos allí, que fue lo que les dio la fuerza para hacer la manifestación, una manifestación que 
ni alteró el tráfico ni molestó a nadie, pero ellas estaban autoempoderadas, estaban encantadas de 
la respuesta que habían tenido. Son mujeres superjóvenes, mujeres que están empezando a su 
trayectoria vital, mujeres que quieren pelear. Respetémoslas, apoyémoslas. ¿Que ellas no han 
querido esa relación institucional? Son jóvenes, es un movimiento que reivindica su autonomía, y 
además tienen derecho a ejercerla.  

Y en términos políticos quiero que siga esta discusión, por favor, ¿vale?, no “has estado”, 
“no has estado”, “porque tal”, “porque cuál”. Creo que no nos llevan a nada los ataques 
personales, o sea, es que no nos llevan a ningún lado. Por favor, evitad los ataques personales y 
discutamos de ideas políticas. ¿Es válida o no es válida la autonomía del movimiento feminista? 
¿La vamos a respetar o no la vamos a respetar? ¿Vamos a entender que tiene distintas 
expresiones? Andrak es una, Sutea es otra, Feministalde es otra, Lidia Falcón es otra. El 
movimiento feminista es algo muy rico y muy plural. Respetemos que las mujeres encuentren sus 
caminos. Y me callo ya. Esa es la defensa que quiero hacer de la autonomía del movimiento 
feminista.  

 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Te agradezco. Agradezco tus palabras, además creo que es el camino por el que tiene que 

ir. No estoy de acuerdo con algunas de las cuestiones que haces, porque el hecho de que seas 
joven o seas mayor, o que seas rubia o morena, o que tengas gafas o no tengas gafas no te da 
derecho a cumplir o incumplir unas normas básicas de civismo, sin más, y unas normas que hay 
que cumplir te empoderes, no te empoderes o hagas lo que hagas. Claro, lo que pasa es que, sí, es 
verdad, a ver si es en términos políticos, porque, claro, yo creo que quien ha empezado, según lo 
que tú llamas términos políticos, a no utilizar términos políticos ha sido el portavoz de vuestro 
grupo diciendo quiénes estaban o quiénes no estaban. Pero, bueno, sí que me gustaría decir que, 
por un lado pides a la Administración que apoye a estos grupos, pero por otro lado justificas y 
razonas que estos grupos no quieran tener nada que ver con la Administración. Es complicado el 
tema, desde luego. Y orgullosísimo de que hubiera 500, 600, 400. Me da igual las que hubiera. 
Ojalá estuviéramos los casi 32.000 vecinos que somos de Leioa. Eso sí, para esa convocatoria 
desde el Ayuntamiento también se hizo un esfuerzo importante; en todos los carteles estaba, en 
las redes sociales estuvo y, es más, mucha gente pensaba que era un acto convocado por el propio 
Ayuntamiento, aunque algunas de las que organizan ese acto no quieran organizarlo con el resto 
de mujeres, ya no digo conmigo o con el Ayuntamiento sino con el resto de mujeres del 
municipio, mujeres feministas que luchan por el feminismo también, y no quisieron organizarlo 
con ellas. Entonces lo único que pedimos es que cuando se organizan cuestiones si se requiere el 
apoyo de la Administración Pública, del Ayuntamiento, lo que tenemos que hacer es intentar 
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aunar esfuerzos e ir todos por el mismo camino. Sin más. De todas formas, Marijose, la mano 
tendida para trabajar en éste y en todos los temas como hay que trabajarlos, en términos políticos 
y haciendo bien las cosas. Sin más.  

 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Jokin Ugarte Egurrola jaunaren esku hartzea: 
Por concluir: yo he hablado solo de equipo de gobierno y de institución, institución en la 

que me incluyo yo. Personal, ninguna he hecho ni he dado ningún nombre. He dicho institución, 
en la que estoy incluido yo, y equipo de gobierno. Así que ataque personal, ninguno; personal, 
ninguno. 

 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Asier Izquierdo Aguilera jaunaren esku hartzea: 
Bueno, hiru edo lau erregu, galdera, dira, bale? 
Lehenik eta behin, hori, nire galdera da, talde politiko honetatik hilabete honetan aurkeztu 

ditugu hiru mozio: bat zen kirol zelaietan eta lokaletan bertan lan egiten duten langileen gatazka 
laborala dela eta; hurrengoa zen pentsionisten mugimendutik helarazitako mozioa; eta 
hirugarrena, bada, Leioako liburutegi zerbitzuen ingurukoa.  

Uste dut Udalbatza izan behar dela eztabaida politikoak emateko lekua, nagusia. Eta uste 
dut udal talde gobernutik ezin duzuela hori sustraitu edo kendu, nola azaltzen naizen, hau da, 
zuek markatzen duzue erritmoa, denbora, zein eztabaida etorriko diren Udalbatzara, zeintzuk ez, 
urgentzia badituzte gauzak, bada, atzeratuko ditugu eta ea urgentzia eta eztabaida hori moteltzen 
den... O sea, planteatzen dugu gauza argi bat: Udal talde politikook aurkezten ditugun mozioak 
Plenora heldu behar dira, nahiz eta ados ez egon, eztabaida politikoak hemen eman behar 
direlako eta publikoak izan behar direlako. Argi eta garbi. Eta gure ustez, horren kontra aritzea, 
demokraziaren kontra aritzea da argi eta garbi, eta ez da batere estilo demokratiko bat, argi eta 
garbi esango dut. Orduan, nire erregua da, honi, mesedez, hurrengo hilabeteetan, buelta eman 
ahal izatea. Hori da lehenengo erregua.  

Bigarren erregua gatazka laboralaren inguruan da. Jakin, bueno, kirol monitoreak, 2019ko 
maiatzetik lan-gatazka potente batean daude. 

 
Gazteleraz jarraitu zuen: 
Planteamos que el 80% de los servicios públicos de Bizkaia, de los servicios deportivos 

públicos, se dan mediante empresas subcontratadas. Un servicio público, un servicio que se tiene 
que dar a la ciudadanía, un servicio que debe, al fin y al cabo, responder a esas necesidades 
deportivas que tiene la ciudadanía, se gestiona desde los Ayuntamientos de una manera 
subcontratada, y planteamos, además, que en esas subcontrataciones las condiciones laborales 
que está sufriendo esa gente son unas condiciones altamente precarizadas. Nos han hecho llegar 
una moción, otro ruego, aunque va a seguir… 

 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Dena den, Asier, da erregu eta eskaerak, mozioa hona debatera ekartzera etortzen 

bazara,hori ez da ez erregua, ez eskaera. 
 

 
EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Asier Izquierdo Aguilera jaunaren esku hartzea: 
Ez, ez, da nik ikusten dudan beharra, erregu bat eta galdera bat egiteko, halako 

introdukzio bat egitea, beharrezkoa ikusten dut nire galdera Udalbatzan ulertzeko. Orduan, 
horretara noa. Erregu batean eta galdera batean amaituko dute guztiek.  
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Orduan, erregua da: sindikatuak edo edozein udal erakunde, ez erakunde bat, antolakunde 
bat edo, mozio bat aurkezten badu, nik uste dut udal talde gobernuaren ardura dela mozio hori 
talde politiko guztioi helaraztea, argi eta garbi. Porque azken finean, zuek erabakitzen baduzue hori 
Plenora edo ez eramatea, gu ez gara ezta enteratzen horretaz, ez gara enteratzen, eta eskaera 
egiten badute sindikatuek, adibidez, mozio bat helarazteko, non eskubidea ez daukaten hori 
egiteko; bada, adibidez, beraiek ez daukate eskubiderik beraiek hori zuzenean egiteko eta behar 
dute zinegotzi bat hori aurkezten duena, bale? Bada bueno, helarazten diogu talde politiko guztioi 
eta guztiok enteratzen gara gertatu denaz edo, kasu honetan, sindikatuok, CCOO, UGT ELA eta 
LAB sindikatuek nahi dutena da eztabaida bat egotea Udalbatzan. Hori guk egiten diogu, eta paso 
egiten diogu, eta ez dugu eztabaida ekartzen Udalbatzara. Nire ustez, gure ardurei uko egitea da 
hori, argi eta garbi. Orduan, lehenengo erregua da hori 

Bigarren erregua da, egoera ikusita, mesedez, eskatzen diogu udal talde gobernuari, 
interbentzioa gai honetan. Uste dugu gatazka ezin dela luzatu gehiago, eta ikusten dugunez 
arazoak daudela negoziazio mailan langileen ordezkaritza eta patronalaren artean, bada bueno, 
uste dugu gure ardura dela, zerbitzu publiko bat den heinean, zerbitzu publiko hori lan baldintza 
egoeretan egon behar dela, eta hori eskatu behar dugu udaletxetik. Beraz, erregua gai horretan 
hauxe da. Beste biak motzagoak izango dira, lasai. 

Uste dugu tasen eta zergen inguruko eztabaidan, planteatu genuen udal talde politiko 
honetatik, bueno, behar bat. Uste genuen Bizkaiko Arau Foralak ez duela, bueno, udalei ez 
digutela autonomia uzten progresibitate bat ezarri ahal izateko zerga eta tasa horietan. Orduan, 
planteatzen genuen, beste udal batzuetan egin den ordenantza bat hau bideratzeko. Erantzun 
zidaten hemendik, ikertuko zirela eta zerbitzu juridikoen esku utzi zirela ordenantzak, orduan, 
galdera da, horren inguruan, ea zer edo zer dakigun horren inguruan, zer pentsatzen dugun, zer 
edo zer esan diguten eta ea ikusten dugun beharra hori aurrera ateratzeko Leioan. 

Laugarren galdera Txorierriko igogailuaren inguruan da. Aurreko Lurraldetasun 
Batzordean, honen inguruko galdera luzatu genuen. Badakizue lehenengo astean kriston arazoak 
eman zituela, asteburu oso bat itxita egon zela. Esan ziguten Batzordean, hasiera batean 
lokalizatuta zegoela arazoa, zela bueno, makinaria zegoen gelatxoan ura sartzen zela eta ura ez 
zela kanporatzen behar bezain azkartasunarekin, eta orduan, hasiera batean, konponduta zegoela. 
Baina heldu zaizkigu ere bai aste honetan horren inguruko kexak, esanez egon dela egun 
nahikotxo apurtuta. Orduan, horren inguruko galdera da, ez dakit, ea egoera konpondu ahal 
dugun edo dena delakoa. Eta horiek dira galderak. 

Eta bueno, bakarrik erantzun bat ematearren, kontzentrazioan egon ginen, goizeko 
kontzentrazioan ni egon nintzen, baina nik ez dut ikusten nire burua pankarta batean egoteko 
egun horretan. Nik uste dut emakumeak izan behar direla protagonistak, orduan parte hartzea, 
parte hartzen dut manifestazioan… 

 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Bai, hori beste bat… aurretik egin dugu. Ikusi, aurrez aurre egon ginen eta bagenekien 

egon egin zinela. Hori denok dakigu. 
Ea, esan duzun azken puntutik hasita, Txorierriko igogailua dela eta, ez da egon hainbat 

egun, oraingo honetan, apurtuta edo erabili ezin gabe, baizik eta egun bat eta erdi, egon direlako 
ateetan zegoen desajuste bat konpontzen. Etorri behar izan ziren, Italiatik uste dut izan zela, 
teknikari batzuk garantia eta hori ikusi, ikusteko, eta egon ziren lanean egun eta erdi hor lanean 
eta uste dut atzo eguerdi edo arrastitik aurrera jada igogailua bazebilela. Espero dezagun 
horrelako arazo gehiagorik ez edukitzea. Dena den, horrelako estrukturetan edo horrelako 
infraestrukturetan, hasieran, beti egoten dira nolabaiteko desajusteak eta dena martxan jarri arte, 



   

 13

SINATZAILEA  

ALKATEA 

deserosoa izaten da. Ulertzen dugu bertako auzokideen, apurtxo bat, neketasun hori, joaten zarela 
hartzera eta ez dakizu martxan egongo den edo ez, baina espero dezagun hemendik aurrera, ondo 
egotea. 

Tasen eta zergen inguruko txosten horretan, hasierako islada batzuk eman dizkigute baina 
txostena egiten ari dira, ematen digutenean, zuekin batzartuko gara eta aztertuko dugu. 

Gero esan duzu, mozioa, noski, es que… egon ahal naiz ados gauza batzuekin, baina ezin 
naizenarekin egon ados da demokraziaren kontra gaudela hemen, ez dakit zer nolako mozioak 
egiten ditugunean, ez dugunean ekartzen hona mozio bat edo beste mozio bat ez. Ez. 
Demokraziaren kontra dago, normalean, edo egoten da legea betetzen ez duena, demokrazia 
batean ezartzen diren lege batzuk betetzen ez dituenak. Beraz, claro, esatea ez ditugula mozioak 
ekarri: Mozioak aurkeztu ziren Pleno honetara etortzeko epe horretatik kanpo. Zergatik? 
Dakizuenez, eta ROMak horrela esaten duenez, mozioak joan behar dira Komisioetara, 
Komisioetan diktaminatu behar dira eta, horren arabera, etorri behar dira Plenora, edo ez badira 
edo ez badaukate aldeko diktamen bat, bada, bertan behera gelditzen dira. Zuek egin zenuten, 
sartu zenuten egunean, Komisioetako gai ordena bazegoen jada mahai gainean. Beraz, ezin ziren 
Komisio horietara eraman. Beraz, joango dira hurrengo hileko Komisioetara eta ROMak hori 
esaten du, joan behar dira a la siguiente Comisión, eta etorriko dira Plenora edo ez, baina depende zer 
nolako diktamena daukaten. Badakit zure eskaera dela zuzenean hona ekartzea, baina ROMak 
hori esaten du. Beraz, eta dela Alkatearen eskumena esatea mozio hori eztabaidatuko den edo ez, 
mozioak eztabaidatuko dira Komisioan, ez arduratu horregatik. 

Eta gero, gatazka laboralera, ni hemen ez naiz sartuko, ez naiz sartuko, zergatik? Ez zen 
ondo ikusita egongo, gu, adibidez hemen, udaletxe mailan, nik zuzenean berba egitea langileekin, 
arlo soziala kontutan hartu gabe, hau da, sindikatuak edo hemen dagoen Komitea kontutan hartu 
barik, salto hori egitea. Guk egin behar duguna kasu honetan da berdina. Hemen dago konflikto 
bat, konfliktoa patronalaren eta langileen artean, eta euren artean konpondu behar dute asuntoa. 
Ikusi izan dugu, eskola kontzertatuen kasuan, beti daukate administrazioa sartzeko aukera, eta 
hori da joaten badira gobernura eta eskatzen badute nolabaiteko bitartekari bat. Hori da daukaten 
aukera, baina gu ezin gara horretan sartu. 

Eta beste alde batetik, bai gustatuko litzaidakeela esaten eta guk ez daukagu zerbitzu hori 
subkontratatua, daukagu zerbitzu hori kontratatuta. Ez da subkontrata bat, da kontrata bat; guk 
kontratua daukagu haiekin, bale? Desberdintasuna, apurtxo bat, gure jendearentzako, edo 
bakoitzak kalean gelditzen da apurtxo bat politagoa, daukagu subkontratatua... Ez, daukagu 
kontratatuta enpresa bat, bale? Orduan, espero dezagun ahalik eta arinen konpontzea euren 
liskarra, euren arazoak, eta horren zain egongo gara.  
 

EH-Bildu Leioa Udal Taldeko Asier Izquierdo Aguilera jaunaren esku hartzea: 
ROMak esaten duena da (gazteleraz jarraitu zuen) que necesita dictamen de la Comisión. No 

habla ni de favorable ni de negativo, ¿eh? 
 
Euzko Abertzaleak Taldeko Iban Rodríguez Etxebarria Alkatearen esku hartzea: 
Vale, necesita dictamen y luego el Alcalde, o la Alcaldesa, es quien decide llevar o no 

llevar.  
Si no hay ninguna otra moción ni ruego, damos por terminada la sesión 
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 Eta, arratsaldeko bederatziak eta bederatzi direnean, jarduneko Alkatetza-Udalburutzak 
ekitaldia bukatutzat eman du, eta Idazkaritza honi dagokion akta egiteko agindu dio, adostutako 
eran onetsi dena. Hori guztia ziurtatu dut idazkari nagusia naizen honek. 
 
       OE 
 ALKATEA, IDAZKARI NAGUSIA 
 
 
 
 
 
 


